
Sundheds- og Ældreudvalget

Til: Ældreministeren

Dato: 1. marts 2017

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SUU alm. del

Spørgsmål 593
Idet ministerens redegørelse af 10. februar 2017 findes aldeles ufuldstændig
bedes ministeren oversende en ny redegørelse af, hvordan hun som forstan-
der af plejehjemmet Lotte løftede arbejdet omkring de lovpligtige arbejds-
pladsvurderinger (forkortet APV’er). Herunder bedes ministeren forholde sig til
særskilt til samtlige af følgende underspørgsmål:
– Sine tidligere udtalelser om, at ministeren har afskrevet arbejdspladsvur-

deringer, herunder hvor mange gange og på hvilke(t) tidspunkt(er) dette
fandt sted?

– Hvorvidt ministeren har kopieret andre lovpligtige dokumenter fra pleje-
hjemmet Jelling Have eller andre plejehjem i sin tid som forstander på Lot-
te?

– Hvorvidt det er regeringens holdning, at man kan undlade lovpligtigt papir-
arbejde, blot man mener, det ikke er nødvendigt?

– Hvorvidt plejehjemmet Lotte, sådan som det fremgår i Ekstra Bladets
dækning af Arbejdstilsynets rapporter fra besøg på plejehjemmet Lotte,
gentagne gange fik påbud, fordi man ikke levede på til reglerne om udar-
bejdelse af de lovpligtige arbejdsmiljøvurderinger, og hvad der konkret
blev gjort som opfølgning på påbuddene fra Arbejdstilsynet?

– Hvordan arbejdet omkring arbejdsmiljø, herunder arbejdsmiljøorganisatio-
nen, og medarbejdernes sikkerhed var organiseret på plejehjemmet Lotte?

– Hvorvidt ministeren i forbindelse med sine mange foredrag rundt om i lan-
det som forstander for plejehjemmet Lotte direkte eller indirekte har op-
fordret andre til at kopiere APV’er eller andre dokumenter fra andre pleje-
hjem?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Astrid Krag (S) og Jeppe Jakobsen (DF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgerne på Astrid.Krag@ft.dk, Jeppe.Ja-
kobsen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Liselott Blixt
formand
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